
Protokół Nr 5/2023 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w dniu 30 maja 2023 r. 
 
Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej  
Obecni wg załączonej listy. 
 
 
Tematyka posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

       - przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zgody na utworzenie, w formie porozumienia, związku Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych (związku ZIT) – druk A, 

b) w sprawie zgody na ustanowienie zastawu rejestrowego na udziałach Miasta Białogard 
w Spółce z ograniczoną odpowiedzialnością „Regionalne Wodociągi i Kanalizacja” z siedzibą 
w Białogardzie - druk B, 

c) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2023 – druk C, 
d) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2023-2033 – 

druk D. 
3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia.              

                                        

        

Ad 1 
Posiedzenie o godz. 1400 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – Paweł 

Szyszlak. Komisja przyjęła protokół z ostatniej Komisji, głosując: za-5  (jednogłośnie).  
 
Ad 2  

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał: 
a) w sprawie zgody na utworzenie, w formie porozumienia, związku Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych (związku ZIT) – druk A, 

Przedstawił: Sekretarz Miasta Piotr Janowski 
 
W wyniku braku głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za – 5 (jednogłośnie). 

 
b) w sprawie zgody na ustanowienie zastawu rejestrowego na udziałach Miasta Białogard 

w Spółce z ograniczoną odpowiedzialnością „Regionalne Wodociągi i Kanalizacja” z siedzibą 
w Białogardzie - druk B, 

Przedstawił: Sekretarz Miasta Piotr Janowski 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
Przewodniczący Komisji P.Szyszlak – zwrócił uwagę na brak przedstawiającego projekt 

uchwały. 



Sekretarz – powiedział, że projekt uchwały przygotowywał Wydział BF, natomiast Prezes 
RWiK Sp. z o.o. będzie przedstawiał na Sesji. Sekretarz wyjaśnił, że proponowany zastaw 
jest nieduży i  wynika z dodatkowych inwestycji, ponieważ RWiK Sp. z o.o. chce sfinansować 
nową sieć wodno-kanalizacyjną ulicy Osadników w Białogardzie. Mamy w Spółce 96 tys. 
udziałów, a zastaw po tej uchwale będzie wynosił 10 tys. 671, co stanowi 12%. Na ul. 
Osadników są sprzedane wszystkie działki po stronie prawej, natomiast po stronie lewej 
chyba żadnej. 

 
    Po wyczerpaniu  głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za – 5 (jednogłośnie). 

 
c) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2023 – druk C, 

Przedstawił: Sekretarz Miasta Piotr Janowski 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
M.Siwek – pytał o cel kwoty 45 tys. zł? 
Sekretarz – odpowiedział, że plan przewiduje dofinansowanie do rozwoju 9 ogrodów poprzez 

infrastrukturę po 5 tys. zł. 
M.Siwek – wnioskował o realizację ławeczek przy osiedlu. 
P.Szyszlak – pytał o bieżące wydatki CKiSE, chodzi o kwotę 65 tys. zł? 
Sekretarz – odpowiedział, że 65 tys. zł to wydatki promocyjne w Urzędzie Miasta do końca 

roku. Pozostałe wydatki to 1,5 mln zł, które Miasto dostało na budowę ścieżki rowerowej. 
Niewykluczone, że mogą pojawić się wolne środki, które Urząd Marszałkowski zwiększy. 
Dofinansowanie do projektu doszło z ponad 200 tys. zł do 1,5 mln zł. Dlatego uwolniono 
środki, które mogą przeznaczyć na inne cele.  

M.Kopczyński – pytał jaki jest budżet na Dni Białogardu? 
Sekretarz – odpowiedział, że  było 1 mln 200 tys. zł a jest 1 mln 350 tys. zł oraz 220 tys. zł 

z alkoholówki, czyli ponad 1 mln 500 tys. zł.  
 

    Po wyczerpaniu  głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za – 5 (jednogłośnie). 

 
d) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2023-2033 – 

druk D. 

Przedstawił: Sekretarz Miasta Piotr Janowski 
 
W wyniku braku głosów Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za – 5 (jednogłośnie). 

 
Po wyczerpaniu dyskusji zakończono w/w punkt. 

 
 



 
Ad 3 

W sprawach różnych radni poruszyli następujące problemy: 
 
Głos zabrali: 
M.Kopczyński – pytał o skład Komisji ds. nagród oraz protokół dotyczący rozdania 

Białogardzkich Bram w kategoriach kultura i sport? 
Sekretarz – powiedział, że odpowie po uzyskaniu informacji. 
M.Kopczyński – pytał odnośnie fontanny, wydano 60 tys. zł, jak to się ma do obecnej 

sytuacji? 
Sekretarz – odpowiedział, że były opinie specjalistów, że remont wyniesie ponad 200 tys. zł. 
M.Kopczyński – powiedział, że to pieniądze podatników. Radny pytał także o windę 

w Bibliotece?  
Z-ca Burmistrza – wyjaśniła, że 60 tys. zł to koszty dotyczące innej, płaskiej fontanny. 

Fachowcy z Białogardu podjęli się naprawy. Nie wiadomo ile będzie funkcjonować. 
Ponieśliśmy koszt 10 tys. zł. Konkretne informacje będą z końcem czerwca. Z-ca Burmistrza 
przedstawiła oferty na rozbiórkę budynku przy ul. Fabrycznej, które są od 1 tys. zł do 119 
tys. zł. Natomiast winda na ul. Kościelnej będzie obsługiwała cały budynek. Obecnie 
wpłynęły 2 oferty zbliżone cenowo. 

M.Kopczyński – pytał czy PKP wyraziło zgodę na poszerzenie o 1 m przejazdu na ul. 
Koszalińskiej? 

Sekretarz – odpowiedział, że wyraziła zgodę ale koszt realizacji tego w 2017 roku wynosił 2-3 
mln zł. 

Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że teraz byłoby około 5 mln zł 
 

W dalszej części Przewodniczący Komisji Paweł Szyszlak zapoznał z wnioskiem Prezesa RCM 
Sp. z o.o. w sprawie obniżenia szpitalowi stawek podatku od nieruchomości w 2024 roku  
(w załączeniu).   
 
Głos zabrali: 
M.Siwek – powiedział, że o tym powinna decydować Pani Burmistrz. 
Sekretarz – powiedział, że to wniosek, aby stworzyć uchwałę i podmiotowo zwolnić szpital, 

a takiego podmiotowego zwolnienia nie może być. Albo zwalniamy wszystkie podmioty 
służby zdrowia, albo nie zwalnia się nikogo. 

P.Szyszlak – powiedział, że mamy stworzyć uchwałę. 
Sekretarz – powiedział, że nie ma możliwości zwolnienia ale można rozłożyć na raty 

w przypadku zaległości. 
J.Leszczyk – stwierdził, że powołują się na art. 5 ust. 3 dot. zróżnicowania stawek podatków 

od nieruchomości dla poszczególnych rodzajów podmiotów. 
 

W wyniku dyskusji nad wnioskiem Prezesa Zarządu Regionalnego Centrum 
Medycznego Sp. z o.o. w Białogardzie znak RCM/811/2023 z dnia 12 maja 2023 r. 
w sprawie propozycji obniżenia szpitalowi stawek podatku od nieruchomości w 2024 roku 
poprzez zróżnicowanie stawek w uchwale w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości, Komisja  Budżetu i Finansów uważa, że  w uchwale nie można zastosować 
podmiotowego zwolnienia tylko dla szpitala a należałoby zmniejszoną stawkę zastosować 
do wszystkich podmiotów związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu 



przepisów o działalności leczniczej, co miałoby ujemne skutki finansowe w budżecie Miasta 
Białogard na 2024 rok. 

Mając na uwadze przyszłoroczny budżet Miasta Białogard oraz realizację inwestycji 
prowadzonych w mieście, Komisja Budżetu i Finansów uważa, że w tej kwestii potrzebna 
jest opinia Burmistrza Białogardu, która przedstawi radnym skutki finansowe 
proponowanego obniżenia stawek. 
Wówczas Komisja Budżetu i Finansów będzie mogła zaopiniować powyższy wniosek. 

 
Po wyczerpaniu dyskusji zakończono w/w punkt. 

 
Ad 4  

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 1445 zakończono Komisję. 
Protokołowała: M.Zimmer 

 

 

            Przewodniczący Komisji 

                 /-/  Paweł Szyszlak 


